
2 جاي خالي منافع ملي! 
روز دوشنبه 14 ارديبهش��ت ماه در جريان مراسم بزرگداشت روز 
معلم،  سخنرانان دو مراسم اصلي بزرگداشت اين روز با استقبال از 
اعتراضات معلمان و كارگ��ران و تعطيلي كلاس هاي درس عملًا بر 
گمانه هاي قبلي مطرح در اين زمينه كه تجمعات و اعتراضات اخير 
معلمان با هماهنگي برخي مراكز تصميم س��از ص��ورت مي گيرد، 

صحه گذاشتند. 
آقاي هاشمي رفس��نجاني در س��خنان خود در جمع دانشجويان 
دانشگاه اميركبير مي گويد: متأسفانه ما مشكلاتي در كشور داريم 
كه آنها بايد حل شود. معلمان ما اين روزها به خاطر اعتراض به حق 
خود كلاس درس را تعطيل كرده و اعتراض مي كنند كه البته كسي 

مزاحم آنها نيست. 
آقاي روحاني رياس��ت محترم جمهور نيز در سخنان خود در آيين 
نكوداش��ت مقام معلم كه در س��الن شهيد بهش��تي نهاد رياست 
جمهوري برگزار شد به موضوع راهپيمايي كارگران در روز جهاني 
كارگر اش��اره كرد و افزود: همگان ديدند كه براي اولين بار امسال 
كارگران تظاهرات خود را برگزار كردند و اين سابقه نداشته است. 
حتي وقتي با من در اين باره مش��ورت كردند، گفتم اشكالي ندارد. 
اگرچه در اينك��ه تاكنون به دليل مش��كلات اقتصادي و ش��رايط 
تحريم كشور، دولت هاي جمهوري اسلامي نتوانسته اند آنگونه كه 
شايسته اس��ت خدمات معلمان عزيز يا كارگران شريف را جبران 
كنند، ترديدي نيست، اما واقعيت اين است كه برگزاري اعتراضات 
و تعطيلي كلاس ها )اگر قرار است به عنوان نماد آزادي( در كشور 
مطرح شود مربوط به زماني است كه مسئولان بر اين واقف نبوده و 
به آن اعتراف نكرده باشند، اما در شرايطي كه وزراي محترم مربوط 
به اين دو وزارتخانه در رسانه ها علناً بر وجود كاستي ها تأكيد و براي 
حل مشكلات وعده مي دهند، زمينه سازي رس��مي براي اينگونه 

تجمعات وجاهتي ندارد. 
در روزهاي اخير وقتي تجمعات معلمان در برخي از شهر ها برگزار 
و حتي س��فره خالي آنها در برابر مجلس ش��وراي اسلامي يا ديگر 
مراكز دولتي پهن شد، تنها آبروي جمهوري اسلامي بود كه به تاراج 
گذاشته شد و البته ذوق زدگي رسانه هاي بيگانه و القاي فقر مردم 
ايران و حتي اهانت به مقام شريف معلمان در كشور كه همه مردم 

ايران مديون آنها هستند. 
در اين زمينه نكات ديگري نيز قابل ذكر است: 

1- اس��تقبال از اينگونه اجتماعات در حالي اس��ت كه مس��ئولان 
ذي ربط حت��ي در دانش��گاه ها نيز اج��ازه برگزاري نشس��ت هاي 
آزادانديشي با محوريت برخي منتخبان دولت را نمي دهند. اين در 
حالي است كه آن اجتماعات هم قابل كنترل است و مخاطبان آنها 
نيز دانشجوياني هستند كه در جريان اينگونه نشست ها مي توانند 

پاسخ هاي خود را بيابند. 
2- براي نگارنده و بسياري از كساني كه سابقه برخورد جناب آقاي 
هاشمي رفسنجاني در دوران دولت هاي پنجم و ششم با منتقدان و 
مخالفان حتي در قالب نامه نگاري ها را در خاطره ها دارند، شنيدن 
اين سخن بسيار تلخ است چرا كه مقايسه اين موضع و برخوردهاي 

گذشته نتيجه اي جز تضعيف بيشتر نظام ندارد. 
3- طبق قانون برگزاركنندگان اجتماعات بايد مسئوليت شعارها 
و مباحث مطرح ش��ده در اجتماعات را بپذيرن��د. نگارنده از صدور 
مجوز راهپيمايي كه روز جمعه از خيابان طالقاني تا ميدان فلسطين 
برگزار شد، اطلاعي ندارد ولي چه كسي مسئوليت برخي شعارهايي 
را كه در آنجا مطرح ش��د و هي��چ ارتباطي هم با مس��ائل كارگري 
نداشت مي پذيرد و به ويژه آنكه اگر با هوشمندي نيروهاي انتظامي 
كنترل نمي شد، مي توانست در كنار نماز جمعه تهران به يك غائله 

تبديل شود. 
4- سخن آخر اينكه برخي از فعالان سياسي تلاش دارند خلأ پايگاه 
اجتماعي خود و تبديل ش��دن ش��عارها به يك گفتمان مقبول در 
جامعه را از طريق ميانبر و از اين مسير دنبال كنند. به اين دوستان 
توصيه مي شود يك بار نتيجه عملكرد طراحان شعارهاي »فشار از 
پايين، چانه زني از بالا« و نافرماني مدني و... را در گذشته كه حوادث 
تلخي را هم به دنبال داشت مرور كنند. با راه اندازي اينگونه تحركات، 
ممكن است اهداف مشخصي در آغاز مطرح باشد ولي تجربه نشان 

داده است كه از ثمره آن مخالفان و معاندان بهره مي برند. 

سعيد جليلي: 
دنيا منطق 1+5 را قبول ندارد

حدود هفت س�ال اس�ت كه ش�ش قدرت جه�ان با اي�ران مذاكره 
مي كنن�د، اي�ن قدرت ه�ا مي خواهن�د خ�ود را جامع�ه جهان�ي 
معرف�ي كنن�د، در حال�ي ك�ه دني�ا منط�ق آنه�ا را قبول ن�دارد. 
به گزارش فارس، سعيد جليلي، نماينده مقام معظم رهبري در شوراي عالي 
امنيت ملي صبح ديروز در ديدار با آيت الله سيدكاظم نورمفيدي، نماينده 
ولي فقيه در گلستان در پاسخ به سؤال وي مبني بر چگونگي روند مذاكرات 
هسته اي اظهار كرد: دشمنان مي خواهند شعارهاي خود را به ايران تحميل 
كنند لذا اگر فرمايشات مقام معظم رهبري مبنا قرار گيرد موفقيت هاي 

خوبي براي كشورمان به دست مي آيد. 
وي تصريح كرد: طرف مقابل يك فكت ش��يت منتش��ر ك��رد كه در آن 
زياده خواهي ها كاملاً مشخص است و حتي بسيار فراتر از بحث هاي متعارف 

بوده كه جاي خوش بيني به دشمن را باقي نمي گذارد. 
عضو ش��وراي راهبردي روابط خارجي با تأكيد بر اينكه ماهيت انقلاب 
اسلامي مبارزه با نظام سلطه است، افزود: تحولات منطقه نشان مي دهد 
كه نظام سلطه دست از تزوير و دشمني برنمي دارد و كساني كه يكي از 
شعارهاي آنان مبارزه با ترورسيم بود، اكنون در منطقه پشتيبان و مدافع 
تروريسم شده اند.  جليلي سكوت مدعيان حقوق بشر در قبال مردم مظلوم 
يمن را ظالمانه خواند و گفت: كساني كه براي كوچك ترين تخلف قطعنامه 
صادر مي كنند، اكنون در مقابل سنگين ترين حملات نظامي كه به مردم 
يمن صورت مي گيرد، سكوت اختيار كرده اند.  وي با بيان اينكه ايران يك 
قدرت غير قابل انكار است، خاطرنشان كرد: كشورهاي طرف مقابل به جز 
آلمان هر كدام شان هزاران كلاهك هسته اي دارند، آن وقت از وجود چند 

سانتريفيوژ در ايران احساس نگراني مي كنند. 
 

سخنگوي دولت:
 مراكز هسته اي  به فعاليت خود ادامه خواهند داد

سخنگوي دولت درباره ادامه فعاليت دانشمندان هسته اي بعد از توافق 
نهايي گفت: اصلاً قرار نيست فعاليت هاي هسته اي تعطيل شود، نطنز ، 
اراك و فردو با ساز و كارهايي كه مش�خص شده، فعال خواهند بود. 
به گزارش فارس، محمدباقر نوبخت در نشس��ت خب��ري خود در جمع 
خبرنگاران با بيان اينكه تحقيق و توسعه با هزار سانتريفيوژ در فردو انجام 
مي شود،  ادامه داد: دانشمندان هسته اي كشورمان مي توانند فعاليت هاي 
خود را با انگيزه اي بيشتر ادامه دهند و اين شرايط براي آنها فراهم است.  وي 
در ادامه با اشاره به تمهيدات قوه مجريه براي برگزاري انتخابات به صورت 
تمام الكترونيك، اظهار داشت: در س��نوات گذشته تمهيدات مقدماتي 
پيرامون برگزاري انتخابات به صورت الكترونيك انجام شده است اما براي 
تمام الكترونيكي كردن انتخابات سازمان مديريتي و برنامه ريزي كشور 

مشكلي از نظر تخصيص اعتبارات لازم ندارد. 
س��خنگوي دولت در پاسخ به اين س��ؤال كه آيا موضوع پول هاي كثيف 
پس از تشريح اين موضوع از س��وي رحماني فضلي در دولت مطرح شد 
و ارزيابي كلي شما از اين موضوع چيست، اظهار داشت: در كشور در كنار 
جريان هاي رس��مي يك جريان غيررس��مي از مبادلات كالا )به صورت 
قاچاق( صورت مي گيرد كه اين پول ها به اشكال مختلف در داخل كشور 
مي چرخد و اظهار نگراني و هشدار وزير كشور پيرامون اين موضوع قابل 
تقدير است.  نوبخت با بيان اينكه نگراني وزير كشور درباره پول  هاي كثيف 
بي ثمر نخواهد بود، گفت: ما مي توانيم در انتخابات قانوني داشته باشيم 
كه منابع مالي كانديداها را شفاف كند كه به نظر مي رسد اين هشدار وزير 
كشور بدون توجه به اين موضوع نبوده است. سخنگوي دولت ادامه داد: به 
همين جهت اين توجه حتي براي مجلس كه خواهان برگزاري انتخابات 
سالم است و با توجه به وجود اين حساسيت در ساير نهادها ما بايد ببينيم 
خلأهاي قانوني مان كجاست كه اگر نيازمند به تدوين لايحه هستيم دولت 

نسبت به آن اقدام كند.  

سخنگوي امنيت ملي   مجلس:
اسير بازي داخلي امريكايي ها نمي شويم

س�خنگوي امني�ت مل�ي و سياس�ت خارج�ي مجل�س ب�ا 
بي�ان اينك�ه نباي�د اس�ير ب�ازي داخل�ي امري�كا ش�ويم، گفت: 
نمي كني�م.  عقب نش�يني  هس�ته اي  مذاك�رات  در  هرگ�ز 
سيدحسين نقوي حسيني در گفت وگو با فارس، با اشاره به برخي اقدامات 
كنگره امريكا در زمينه مذاكرات هسته اي و دعواهاي زرگري با دولت اين 
كشور، اظهار داشت: در ايالات متحده امريكا و كنگره نقش پليس خوب، 
پليس بد و پليس ميانجي به خوبي ايفا مي شود و كنگره امريكا و دولت اين 
كشور تلاش مي كنند به شكلي با ايفاي نقش هاي نامبرده منافع خودشان 

را در مذاكرات هسته اي دنبال كنند. 
وي افزود: كنگره امريكا همواره با تحت فشار گذاشتن تيم مذاكره كننده 

هسته اي سعي مي كند آنچه منافع ملي شان است را دنبال كند. 
سياست ما در قبال دعواهاي داخلي امريكا از ابتدا اين بود كه ما با اختلافات 
داخلي امريكا كاري نداريم و اختلافات اين كش��ور يا دعواهاي واقعي يا 
زرگري داخلي امريكا به ما مربوط نمي ش��ود، ما با دولت امريكا مذاكره 
مي كنيم نه كنگره اين كشور. سخنگوي كميسيون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس بر همين اساس يادآور شد: دولت امريكا بايد پاسخگوي 
مطالبات تيم مذاكره كننده هسته اي ايران باشد، مسئولان دولت امريكا اگر 
مي توانند كنگره را با سياست هايشان همراه كنند پاي ميز مذاكره بنشينند 

اما اگر نمي توانند همراه كنند، نبايد پاي ميز مذاكره بيايند. 
وي با بيان اينكه ما هرگز از خطوط قرمز خودمان عبور نمي كنيم، تصريح 
كرد: ما هرگز عقب نشيني نخواهيم كرد و كوتاه هم نمي آييم؛ اينكه بين 
كنگره امريكا و رئيس جمهور اين كشور چه مي گذرد به خودشان مربوط 
مي شود؛ ما نبايد اس��ير بازي داخلي امريكا شويم. مهم اين است كه تيم 
مذاكره كننده هسته اي ايران محكم و مقاوم بايستد و خطوط قرمز را رعايت 
كند، تيم مذاكره كننده بايد منويات مقام معظم رهبري را مدنظر قرار دهد 

تا بتواند منافع ملي كشور را تأمين كند.
 نقوي تأكيد كرد: از آنجا كه مديريت مذاكرات هسته اي در كشور ما متمركز 
است، لذا اين مديريت هر گاه تشخيص دهد كه بايد نهادها يا افراد ديگر 
نقشي ايفا كنند، باز اين نقش ايفا خواهد شد، ما كاملًا هماهنگ حركت 
مي كنيم چون ما اجماع داريم و اختلافي نداريم، خطوط قرمز و منافع ملي 
كشور تعريف شده اس��ت. وي در پايان با بيان اينكه چارچوب مذاكرات 
هسته اي كاملًامشخص اس��ت و همه روي اين چارچوب و خطوط قرمز 
اجماع داريم، خاطرنشان كرد: اگر لازم باشد مجلس در اين زمينه اقدام 
انجام دهد، حتماً ورود پيدا مي كنيم و آنجايي هم كه لازم باشد مجلس 
قانوني وضع كند يا موافقتنامه اي را به تصويب برساند مانند تصويب پروتكل 

الحاقي، حتماً ورود پيدا مي كنيم. 

88498443سرويس  سياسي
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   فارس: س��تاد انتخاباتي جبهه پيروان خط امام و رهبري با عضويت 
بادامچيان، كوهكن و كريمي اصفهاني تشكيل شد. 

    رسا: عضو جامعه مدرسين حوزه علميه قم با تأكيد بر اينكه دلبستن 
به مذاكرات هسته اي و نگاه به لوزان و نيويورك دردي از مشكلات ما دوا 
نخواهد كرد، گفت: ما البته مذاكرات را تا آخر پيش مي بريم اما شيطان و 

دشمن قابل اعتماد نيست. 
    مهر: حجت الاسلام ابوترابي نايب رئيس مجلس شوراي اسلامي: نظام 

سلطه تبديل عراق به ميدان جنگ مذاهب را دنبال مي كند. 
   ايسنا:  مذاكرات ايران و 1+5 در س��طح معاونان وزير خارجه ايران و 
مسئول سياست خارجی اتحاديه اروپا هفته آينده در وين برگزار می شود.

رئيس س�ازمان موزه انقلاب اس�لامي و دفاع 
مقدس معتق�د اس�ت: خيل�ي از اينهايي كه 
مي آين�د و جن�گ را تحليل مي كنن�د، اصلًا 
ت�وي جن�گ نبودن�د. ب�ا نوش�ته و كاغ�ذ و 
دروغ و ش�عار و غيب�ت و تهم�ت و اينه�ا 
را تحلي�ل ك�رد.  نمي ش�ود جن�گ  ك�ه 
طي ماه هاي اخير سايت خبري بي بي سي فارسي 
با اس��تناد به برخي سخنان مس��ئولان سياسي، 
گزارش��ي با مضمون دس��تور حضرت امام)ره( 
مبني بر اعدام برخي فرماندهان جنگ منتش��ر 
كرد و در آن به موضوعاتي از مقاطع مختلف دفاع 
مقدس - به ويژه بازپس گيري فاو توس��ط ارتش 
عراق- پرداخت. اين گزارش دس��تمايه بسياري 
از رسانه هاي ضدانقلاب ش��د و اخيراً نيز يكي از 
نش��ريات جريان اصلاح طل��ب، در پرونده اي به 
مناس��بت دوم ارديبهشت ماه )س��الروز تشكيل 
سپاه(، مجدداً به انتشار گزارشي مشابه پرداخت 
و در آن - باز هم به اس��تناد س��خنان و خاطرات 
آي��ت الله هاش��مي- موضوعات مطرح ش��ده در 

گزارش بي بي سي را تكرار كرد. 
اما سردار مرتضي قرباني از فرماندهان مؤثر جنگ 
تحميلي كه نقش بسزايي نيز در عمليات فاو داشت، 
در اين باره حرف هاي ديگري دارد و معتقد اس��ت 
كه نه تنها فرماندهان هيچ تقصيري در شكست فاو 
نداشتند بلكه با تمام وجود پا به پاي ديگر رزمندگان، 
تمام تلاش خود را در جلوگيري از اين شكست به 
كار بستند ولي چه مي ش��د كرد كه ارتش بعث با 
كمك هاي بي دريغ دو ابرقدرت ش��رق و غرب و به 
كارگيري انواع تجهيزات پيشرفته زميني و هوايي 
و استفاده از تسليحات شيميايي، تمام توان خود را 
براي شكست ايران در فاو به كار گرفته بود و »فاو« 
به رغم مجاهدت هاي رزمندگان اسلام و بدون هيچ 
تقصيري از سوي فرماندهان، به دست بعثي ها افتاد. 
   مدعيان تحم�ل يك گاز اش�ك آور هم 

ندارند
سردار مرتضي قرباني فرمانده لشكر 25 كربلا در 

عمليات فاو در گفت وگو با فارس در پاسخ به برخي 
ش��بهاتي كه پيرامون چگونگي بازپس گيري فاو 
توسط ارتش بعثي عراق صورت گرفته و افرادي از 
فرماندهان دفاع مقدس را مقصر معرفي مي كند، 
مي گويد:خيلي از اينهايي ك��ه مي آيند و جنگ 
را تحلي��ل مي كنند، اصلًا توي جن��گ نبودند. با 
نوش��ته و كاغذ و دروغ و ش��عار و غيبت و تهمت 
و اينها كه نمي ش��ود جنگ را تحلي��ل كرد. اگر 
بودند، بس��م الله، بيايند من آنه��ا را مي برم توي 
يك خط پدافن��دي و بعد مي گوي��م 30 تا تانك 
ش��ليك كنند تا ببينم اصلًا مرد هس��تند پشت 
آن خاكريز بايستند؟پشت اين خاكريز، شهدا به 
همراه فرماندهان ايستادند. سه نفر از فرماندهان 
گردان هاي ما روي همين خاكريزها از كمر به بالا 
هدف گلوله تانك قرار گرفتند و فقط پاهايش��ان 
ماند. ما كه علم غيب نداش��تيم تا بدانيم دشمن 
مي خواهد حمل��ه كند. اس��تحكامات و موانع ما 
در فاو قوي نبود. ما »مين« نداش��تيم و سربازان 
عراقي به راحتي مي توانستند حركت كنند. آنها 
در 100 متر زمين، »مين« مي كاشتند و ما بايد 
20 روز كار مي كرديم تا آن را پاكسازي كنيم. آن 
آقايي كه مي آيد و تحلي��ل مي كند، بگويد ببينم 
از كجا يك متر س��يم خاردار به ما داده شد؟آن 
كس��ي كه اين تحليل ها را مي كند، ارتش عراق 

را نمي شناسد. آن فردي كه حرف مفت مي زند، 
تجهيزات عراق و سازماندهي و پشتيباني ارتش 
عراق را اصلًا نمي شناس��د. همين طور مي آيد و 
مي خواهد يكي را محك��وم كند. آن بنده خدايي 
كه اين تحليل ها را مي كند، بيايد بفرستيمش در 
يك سنگر و يك گاز اشك آور بزنيم ببينيم مردش 
هست همان جا بايس��تد يا تا صبح سرفه مي كند 
و 16 تا معلق مي زند و 60 تا بيمارستان مي رود و 
شش ماه توي خانه استراحت مي كند؟ نمي شود 

همينطور آبدوغ خياري تحليل كرد. 
    آقاي هاش�مي اش�تباه گفته، حاضريم 

مذاكره كنيم
سردار مرتضي قرباني وقتي با اين عبارت خبرنگار 
فارس مواجه شد كه: اين ادعاهاي مطرح شده به 
نقل از يكي از فرماندهان سياس��ي جنگ يعني 
آقاي هاش��مي رفس��نجاني بوده و درباره سردار 
صفوي صورت گرفته است، گفت: آقاي هاشمي 
يكي از ستون هاي انقلاب و نظام ما هستند و در 
جنگ هم به عنوان جانش��ين امام)ره( و فرمانده 
جنگ نقش مؤثري داشتند اما اگر آقاي هاشمي 
چنين س��خني گفته باش��ند به نظر من اشتباه 
گفته اند. وي افزود: ايش��ان به هم��ه لحاظ پاي 
جنگ بود ولي اگر آمده و آق��اي صفوي را متهم 
كرده ، اشتباه كرده و ما حاضريم با آقاي هاشمي 

بنشينيم و صحبت كنيم، دليل بياوريم و بگوييم 
كه اينجا، دشمن مقصر اصلي است نه اين بچه ها 

و آقاي صفوي. 
وي توصيه كرد: نيايي��م همديگر را مقصر كنيم. 
اين بي انصافي است. ما هش��ت سال جنگيديم، 
امكاناتمان همان ب��ود. وضعيتمان همان بود. به 
فرمايش امام)ره( - تجهيزات را- از دشمن گرفتيم 
و توي سر خودش زديم و الحمدلله بالاترين عزت 
را هم كسب كرديم الان هم به عنوان يك ابرقدرت 
ايستاده ايم. اينها نتيجه زحمات حضرت امام)ره(، 
رهبر عزيزمان آيت الله خامنه اي و زحمات آقاي 
هاشمي بود. اينها نتيجه زحمات همه مسئولاني 
بود كه دلسوزانه براي اين نظام زحمت كشيدند. 
نبايد همديگر را متهم كنيم. ما با دس��ت خالي 
انقلاب كردي��م و در مقابل همه اين دش��من ها 

ايستاديم. 
    به جاي خودي ها 44 كشور حامي صدام 

را محكوم كنيد
آنهايي كه مي خواهند همديگ��ر را متهم كنند، 
بروند 44 كش��وري را كه به صدام كمك كردند 
متهم كنند. بروند 13 كش��وري را ك��ه به صدام 
نيروي پياده دادند متهم كنند. امام)ره( مي گويد 
»ما در جنگ ابهت دو ابرقدرت را شكستيم. « حالا 
ما بياييم رحيم صف��وي را محكوم كنيم؟ اين كه 

خيلي بي انصافي است. 
اين فرمانده دوران دفاع مقدس با تأكيد بر اينكه 
بايد از اين مسائل سياسي بيرون بياييم، گفت: ما 
دنيا را تكان داديم، ابرقدرت ها را زديم و به خاك 
مذلت نش��انديم. آنها خودش��ان مي دانند چقدر 
امكانات داش��تند. البته ما هم اگ��ر بخواهيم اين 
پيروزي ها را سرس��ري بش��ماريم ي��ا فكر كنيم 
كه خودمان كاره اي بوده اي��م، همين جا قافيه را 
باختيم و جهنمي مي شويم. اين پيروزي ها متعلق 
به خدا و اهل بيت و شهدا و رزمندگان و آزادگان 
و جانبازان و خصوصاً خانواده ها و همه ملت ايران 
است. نياييم اين دس��تاوردها را در مجادله هاي 

سياسي لوث كنيم. 
    اقتصاد مقاومتي تكليف ش�رعي امروز 

ما است
سردار مرتضي قرباني در پايان توصيه كرد: حالا 
كه ما را محاصره اقتصادي كرده اند، بياييم با هم 
پوزه امريكا را براي چندمين بار به خاك بماليم. 
حالا ما كه خودمان يكي هستيم، بياييم پوزه اين 
پنج كش��ور را به خاك بماليم. بياييد با هم رفيق 
باشيم. به خدا اگر كوتاهي كنيم، روز قيامت همه 
ما را بازخواس��ت مي كنند. رهبر م��ا امروز مانند 
امام)ره( مثل شير ايس��تاده و ما توي دهان اينها 
زده ايم. مس��ئولان، رئيس جمهور، وزير خارجه 
و سپاه هم ايس��تاده اند. اينها از ما مي ترسند كه 
همه با هم بسيج شده اند. اينها از اسلام مي ترسند. 
ما در محاصره آبادان ايس��تاديم و گفتيم يا اسير 
مي شويم يا كشته. نان نداشتيم تا بخوريم. خرما 
مي خوردي��م و آرد كپك زده. از اي��ن طرف هم 
بني صدر مي خواس��ت برادري ارتش و سپاه را به 

هم بزند كه نتوانست. 
امروز هم تكليف شرعي ما، اقتصاد مقاومتي است 
تا در دنيا سربلند باشيم. منافقين و اشرار و داعش 
و هر كس ديگري هم ك��ه بخواهد كوچك ترين 
اقدامي كن��د، وزارت اطلاعات و س��پاه در نطفه 

خفه اش خواهند كرد. 

 واكنش سردار مرتضي قرباني به برخي اظهار نظرها درباره فاو

نمي توان با   تحليل هاي »آبدوغ خياري« از جنگ سخن گفت

عباس حاجي نجاري 

هشدار يك كارشناس مسائل سياسي  
اصلاح طلبان از مذاكرات

 براي فتح مجلس استفاده مي كنند
يك كارشناس مس�ائل سياس�ي با بيان اينكه به هيچ وجه نبايد 
منافع جناحي در موضوع هسته اي وارد شود، گفت: اصلاح طلبان 
مي خواهند از مذاكرات هسته اي براي فتح مجلس استفاده كنند كه 
در اين راه حتي نقاط ضعف مذاكرات را نيز نقاط قوت جلوه مي دهند. 
به گزارش فارس، محمدحس��ن قديري ابيانه، سفير سابق ايران در 
استراليا و مكزيك عصر ديروز در مناظره با داريوش قنبري، نماينده 
اصلاح طلب دوره هفتم و هشتم مجلس ش��وراي اسلامي پيرامون 
مذاكرات هس��ته اي كه به همت بسيج دانش��جويي دانشگاه علم و 
صنعت در اين دانشگاه برگزار شد، اظهار داشت: در نظام بين الملل 
امروز عده اي ناحقي را براي خود حق عنوان كردند و آن هم حق وتو 
است و اگر امروز دم از عدالت مي زنند بهانه اي براي اعمال زور است. 
وي در ادامه گفت: امروز عده اي منتظرند در جهان يك كدخدايي 
وجود دارد كه بايد با آن تعامل كرد و گريزي از آن نيس��ت اما وقتي 
قدرت الهي را در نظر مي گيريم تاريخ 40 س��اله انقلاب اسلامي را 
مش��اهده مي كنيم به اين نتيجه مي رس��يم كه اين تئوري صادق 

نيست. 
سفير سابق ايران در مكزيك ادامه داد: اگر قرار بود هر چي كدخدا 
بگويد گوش دهيم اصلًا نبايد انقلاب مي كرديم و اصلا نبايد در جنگ 
هشت ساله دفاع مي كرديم. اين موارد نش��ان مي دهد كه مي شود 

جلوي اين قدرت ها ايستاد. 
قديري ابيانه با اشاره به شكس��ت هاي اخير امريكا در عراق، لبنان و 
غزه گفت: اگر در اين معادلات ايم��ان را در نظر نگيريد نمي توانيد 
صحنه را تحليل كنيد. خ��ود امريكايي ها مي گوين��د اگر جنگي با 
ايران رخ دهد بازنده آن امريكا است. اين كارشناس مسائل سياسي 
با رد اين تحليل كه مذاكرات اخير هسته اي خطر حمله اسرائيل به 
ايران را برطرف كرده است، گفت: آنچه كه باعث مي شود اسرائيل به 
ما حمله نكند، توان نظامي ما و اين تهديد رهبري است كه اگر آنان 
غلطي كنند ما تل آويو و حيفا را با خاك يكسان مي كنيم. وي با بيان 
اينكه مذاكرات هسته اي به نتيجه دلخواه نخواهد رسيد، گفت: البته 
ما اميدواريم مذاكرات به نتيجه برسد اما در آن ضمانتي براي به اجرا 
درآمدن تعهدات امريكا نيز اگر امريكا تخلفي كند كسي نمي تواند 

آن را محكوم كند.
 اين كارشناس مس��ائل سياس��ي با بيان اينكه امروز راه مذاكره در 
چارچوب نرمش قهرمانانه باز اس��ت، گفت: حت��ي اگر مذاكرات به 
نتيجه برس��د امريكا به تعهداتش پايبند نخواهد ب��ود چراكه زير پا 
گذاشتن تعهدات بخشي از هويت امريكا است. امريكا اگر توافقي هم 

صورت گيرد به تلاش هايش عليه ما پايان نمي دهد. 

    خبر يك  

      نگاه 

وزي�ر اطلاعات ب�ا بي�ان اينكه انس�جام دول�ت تديب�ر و اميد 
بي�ش از چه�ار دول�ت گذش�ته  اس�ت، تصري�ح كرد: اي�ن 
دول�ت جهت گي�ري سياس�ي را كن�ار گذاش�ته و مناف�ع 
مل�ت و كش�ور را در ص�در ام�ور خ�ود ق�رار داده اس�ت. 
به گزارش تسنيم، حجت الاسلام سيد محمود علوي در جلسه شوراي 
اداري استان البرز  اظهار داشت: سال فاطمي با نگين زيباي پيام سال 
مقام معظم رهبري »دولت و ملت همدلي و همزباني« مزين شده است. 
وزير اطلاعات با تأكيد بر اينكه با افرادي كه به هر دليل امنيت مردم را با 
آسيب روبه رو كنند برخورد مي شود، گفت: به مديران كل در استان ها 
تصريح كرديم كه با هر جريان سياس��ي كه به امنيت مردم آس��يب 

مي رساند برخورد و تذكرات لازم ارائه شود. 
حجت الاسلام علوي با اشاره به اينكه مقام معظم رهبري با نگاه نافذ 
خود امس��ال را س��ال »دولت و ملت، همدلي و همزباني« نامگذاري 
كردند، اظهار داشت: اين نامگذاري سبب شده رقابت سازنده انتخاباتي 
در پرتو اين شعار حفظ و محقق شود. وي با تأكيد بر اينكه اگر امروزه 
عزتي داريم تنها به سبب انقلاب، وحدت ملي، همدلي و همزباني است، 
تصريح كرد: طبق آموزه هاي ديني مطرح ش��ده خداوند به ملتي كه 
اختلاف داشته باشد عزت نمي دهد چراكه اختلاف منشأ زمينگير شدن 
ملت ها است. وزير اطلاعات با اشاره به اينكه نامگذاري امسال بازتابي 

از آموزه هاي اسلامي است، خاطرنشان كرد: مادامي كه وحدت ملي در 
كشور حفظ شود، همواره در مسير رسيدن به كمال و پيشرفت عالي 
قدم برمي داريم. حجت الاسلام علوي با بيان اينكه هر سليقه و گرايش 
براي خود محترم است اما همه بايد متحد و در جهت پيشرفت كشور 
تلاش كنيم، افزود: با حفظ وحدت رويه به رغم وجود تعدد سلايق و 
گرايشات عزت ملت و كشور حفظ مي شود. وي با بيان اينكه پرچم  بزرگ 
جمهوري اسلامي براي همه مردم غير از افرادي كه امنيت كشور را به 
خطر مي اندازند، گسترده شده است، گفت: پيام سال خط كش خوبي 
براي ولايت مداري است. وزير اطلاعات با اشاره به اينكه تعدد جناح ها 

در كشوري كه مي خواهد آزادي حكمفرما باشد، مشكل آفرين نيست، 
گفت: تمام سلايق، جناح ها و گرايشات مختلف بايد به تعامل با يكديگر 
بپردازند. وي با تأكيد بر اينكه با رسيدن به بلوغ سياسي اصولگرايان و 
اصلاح طلبان در كنار هم حضور پيدا مي كنند، اظهار داشت: اصولگرايان 
و اصلاح طلبان ضمن حفظ رفاقت به رقابت مي پردازند و همواره براي 

حفظ منافع ملي تلاش مي كنند. 
حجت الاسلام علوي با اش��اره به اينكه در دولت كنوني استانداران از 
جريان خاصي انتخاب نشده اند، خاطرنش��ان كرد: در تمام استان ها 
استانداران اصلاح طلب، اصولگرا و مستقل نيز وجود دارند كه همواره 
براي پيشرفت كشور در تمامي امور فعاليت مي كنند. وي با تأكيد بر 
اينكه بايد مديريت در تمامي امور وحدت محور و اخلاق گرا باشد، بيان 
كرد: بايد همواره به دنبال حفظ ارزش هاي اخلاقي باش��يم چراكه با 
حركت در اين چارچوب به توفيقات مدنظر دست پيدا مي كنيم. وزير 
اطلاعات با بيان اينكه نبايد با آبروي مردم بازي كرد، چراكه طبق آيات 
و روايات آبروي مؤمن و مردم از اهميت و ارزش بالايي برخوردار است، 
اظهار داشت: امنيت رواني و حيثيتي مردم از امنيت نظامي و انتظامي 
بالاتر است.  وزير اطلاعات با اشاره به اينكه اقتصاد كشور در بستري امن 
به شكوفايي مي رسد، خاطرنشان كرد: طبق فرمايشات مقام معظم 

رهبري احساس امنيت از وجود امنيت مهم تر است. 

وزير اطلاعات: دولت جهت گيري سياسي را كنار گذاشته است

طي ماه ه�اي اخير س�ايت خبري 
بي بي س�ي فارس�ي با اس�تناد به 
برخي س�خنان مسئولان سياسي، 
گزارشي با مضمون دستور حضرت 
ام�ام)ره( مبني ب�ر اع�دام برخي 
فرماندهان جنگ منتشر كرد و در 
آن به موضوعاتي از مقاطع مختلف 
دفاع مقدس - به ويژه بازپس گيري 
فاو توس�ط ارتش عراق- پرداخت

محس��ن رفيق دوس��ت در 
واكن��ش ب��ه برخ��ي نق��ل 
قول هاي منتسب به امام)ره( 
گفت: من ني��ازي به توجه به 
اين نقل قول ها نمي بينم. بيان 
برخ��ي از اين نق��ل قول ها با 
هدف شل كردن خط قرمزها و 

دور شدن از واقعيت صورت مي گيرد.  رفيق 
دوس��ت در گفت وگو با مه��ر در واكنش به 
نقل قول هايي منتسب به امام)ره( مبني بر 
اينكه ايشان دو ماه پس از پذيرش قطعنامه 
فرمود جام زهر براي من شيرين شد گفت: 
»هزارتا از اين نقل قول ها وجود دارد. به نظر 
من اين نقل ها خلط مبحث و دور ش��دن از 
يك واقعيت است. من احتياجي براي توجه 

به اينها نمي بينم. 
بيان برخي از نقل قول هاي منتسب به امام 
براي شل كردن خط قرمزهاست. امام زماني 
آتش بس را پذيرفت كه در باطن خود امروز 
ما را مي ديد و جنگ جنگ ت��ا رفع فتنه را 

تحقق يافته مي انگاشت. «وي 
از پاسخ به سؤالي درخصوص 
علل س��قوط فاو خ��ودداري 
و تأكيد كرد: »ديگ��ران اين 
موضوع را نقل كنند بهتر است. 
براي اينكه من يك مسائلي را 
مي بينم كه مطرح كردن آن 
حرف ها را به صلاح امروز نظام نمي دانم. لذا 
اصلا وارد اين موضوع نمي شوم. «در پايان 
مصاحبه از رفيق دوست درخصوص سياست 
و اظهارات آيت الله هاش��مي رفس��نجاني 
پرس��يديم كه گفت: »آقاي هاشمي فردي 
است سياس��تمدار، به ش��دت مورد تأييد 
امام)ره( و امروز هم بايد مطيع رهبر معظم 
انقلاب باشد ولاغير. اگر جايي ايشان نظرش 
با آقا تفاوت دارد بايد ايشان سكوت كند نه 
آقا. امروز تكليف اين اس��ت كه همه حتي 
آقاي هاشمي مطيع فرمايشات رهبر معظم 
انقلاب باش��ند. اگر هس��تند روي سر بنده 

جاي دارند.«

نماي نزديك

به  نقل قول هاي منتسب به امام توجه نكنيد

آن بنده خدايي كه اي�ن تحليل ها 
را مي كن�د، بيايد بفرس�تيمش در 
يك س�نگر و ي�ك گاز اش�ك آور 
بزني�م ببيني�م م�ردش هس�ت 
همان جا بايس�تد يا تا صبح سرفه 
مي كند و 16 تا معلق مي زند و 60 تا 
بيمارستان مي رود و شش ماه توي 
خانه استراحت مي كند؟ نمي شود 
همينطور آبدوغ خياري تحليل كرد


